

DOI: 10.18572/1812-3791-2021-5-7-11

Некоторые аспекты обеспечения судом прав подсудимого в части защиты от гражданского иска

Ершова Галина Витальевна,

судья Красносельского районного суда города Санкт-Петербурга (в отставке)

uparfenov@gmail.com

В статье рассматриваются актуальные вопросы судебной деятельности, направленной на обеспечение прав подсудимого в части защиты от предъявленного гражданского иска. Значительное внимание при этом уделяется теоретико-правовым и прикладным аспектам привлечения обвиняемого (подсудимого) в качестве гражданского ответчика. По результатам проведенного исследования предлагается дополнить статью 47 Уголовно-процессуального кодекса РФ (УПК РФ) частью 4.1, а также статью 267 УПК РФ частью 2 в авторской редакции.

Ключевые слова: обвиняемый, подсудимый, гражданский иск, гражданский ответчик, права, защита от гражданского иска, возмещение причиненного вреда.

Some Aspects of Ensuring the Rights of the Defendant by the Court in Terms of Protection from a Civil Claim

Ershova Galina V.

Judge of the Krasnoselsky District Court
of Saint Petersburg (in retirement)

The article examines topical issues of judicial activity aimed at ensuring the rights of the defendant in terms of protection from a civil claim. At the same time, considerable attention is paid to the theoretical, legal and applied aspects of attracting the accused (defendant) as a civil defendant. Based on the results of the study, it is proposed to supplement Article 47 of the RF Criminal Procedure Code with Part 4.1, as well as Article 267 of the RF Code of Criminal Procedure with Part 2 in the author's edition.

Keywords: accused, defendant, civil claim, civil defendant, rights, protection from a civil claim, compensation for harm caused.